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NAALAKKERSUISUT 

GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut, 
Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit 
/ Her 

Svar på § 37-spørgsmål nr. 85/2019 vedr. Fiskerilicenser 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende Fiskerilicenser. Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos 
mit område. 

Spørgsmål 1. 
Der er efter KNAP K's mening både for mange fiskerilicenser samt antal fiskere 
her i landet, er Naalakkersuisut enige i disse betragtninger? 

Svar: 
Når der er ansøgninger til en fiskerilicens, er Licensafdelingen i APNN i følge licens- og 
kvotebekendtgørelsen forpligtet til at give ansøgerne en fiskeriIicens, såfremt de 
opfylder betingelserne dertil. Naalakkersuisut arbejder for at sikre, at der foregår et 
bæredygtigt fiskeri, og at fiskeriet økonomisk kan løbe rundt for de enkelte fiskere. 
Derfor kan spørgsmålet ikke svares med et entydigt ja eller nej. Naalakkersuisut har dog 
konstatereret at fiskeritrykket ved hellefiskefiskeriet i Nordgrønland er ved at nærme sig 
grænsen. 

Spørgsmål 2. 
Såfremt antallet af fiskere er for højt, agter man så reducere antallet? 

Svar: 
Naalakkersuisut har ingen planer om at reducere antallet af fiskere. 

Spørgsmål 3. 
Såfremt antallet af fiskere ikke er alt for højt efter Naalakkersuisut's mening, agter 
man da at udstede endnu flere fiskerilicenser? 

Svar: 
Der henvises til svaret til spørgsmål 1. 

Spørgsmål 4. 
Mener Naalakkersuisoq for fiskeri, at der kan udstedes flere hellefiske licenser, vil 
man i givet fald udstede disse til unge fiskere? 

Svar: 
Der henvises til svarene til spørgsmål 1 og 2. 
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Spørgsmål 5. 
Såfremt man i Naalakkersuisut skulle være af den overbevisning, at der kan 
udstedes endnu flere fiskerilicenser, at man kan udstede endnu flere licenser til 
kvotefastsatte fiskerilicenser? 

Svar: 
Naalakkersuisut mener at de gældende regler er tilfredsstillende. 

Spørgsmål 6. 
Istedet for blot at henvise til det igangværende arbejde til en ny fiskerilov, mener 
man da i Naalakkersuisut, at der til nye hellefiskefiskere, rejefiskere, samt til 
tunfiske fiskeriet kan udstedes nye licenser? Såfremt ja eller nej, hvad er så 
begrundelserne? 

Svar: 
Et fiskeri baseret på bæredygtighed er altid centralt for Naalakkersuisut. Når der 
kommer ansøgninger til havgående fiskeri, og selskabet har et fartøj, så foregår der altid 
en vurdering om hvorvidt der kan udstedes licenser. 

Spørgsmål 7. 
Såfremt man agter at etablere arbejdsgruppen ift. udarbejdelsen af den nye 
fiskerilov, har man da lavet nye aftaler og med hvem? 

Svar: 
Arbejdet med at nedsætte en Fiskerikommission er i etableringsfasen og igangsat til 
politisk behandling. 

Spørgsmål 8. 
Da man indgik en aftale med henblik på udarbejdelsen af den nye fiskerilov, 
hvilket kommissorium har Naalakkersuisut så fastsat? 

Svar: 
Der henvises til svaret til spørgsmål 7. 

Spørgsmål 9. 
Er Naalakkersuisut af den overbevisning, at Departementet for Fiskeri sammen 
endnu flere fiskere skal udarbejde lovgrundlaget samt at der involveres endnu 
flere rejefiskere således man også kan bane vejen for endnu flere nye rejefiskere? 

Svar: 
Der henvises til svar på §37 spørgsmål nr. 29 / 2019. Jeg kan oplyse med hensyn til 
forsøgsfiskeri efter rejer, at m uligheden for oprettelse af forsøgsfiskeri efter rejer er 
sendt til ekstern juridisk vurdering på nuværende tidspunkt. Dette arbejde pågår stadig. 

Spørgsmål 10. 
Hvilke politiske krav har Naalakkersuisut stillet ift. udarbejdelsen af den nye 
fiskerilov? 

Svar: 
Der henvises til svaret til spørgsmål 7. 
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Spørgsmål 11. 
Har Naalakkersuisut givet den nye arbejdsgruppe til en ny fiskerilov fuld mandat 
til at foreslå en ny fiskerilov? 

Svar: 
Der henvises til svaret til spørgsmål 7. 

~ Me~~g~il;n 
~jjl----

NAkkulaat Jerem iassen 
Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
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INUIT ATAQATIGIIT 
Inatsisartuni 

5. februar 2018 

Med henvisning til § 37 stk. 1 i Inatsisartut's forretningsorden fremsætter jeg følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Der er efter KNAP K's mening både for mange fiskerilicenser samt antal fiskere 
her i landet, er Naalakkersuisut enige i disse betragtninger? 

2. Såfremt antallet af fiskere er for højt, agter man så reducere antallet? 
3. Såfremt antallet af fiskere ikke er alt for højt efter Naalakkersuisut's mening, 

agter man da at udstede endnu flere fiskerilicenser? 
4. Mener Naalakkersuisoq for fiskeri, at der kan udstedes flere hellefiske 

licenser, vil man i givet fald udstede disse til unge fiskere? 
S. Såfremt man i Naalakkersuisut skulle være af den overbevisning, at der kan 

udstedes endnu flere fiskerilicenser, at man kan udstede endnu flere licenser 
til kvotefastsatte fiskerilicenser? 

6. Istedet for blot at henvise til det igangværende arbejde til en ny fiskerilov, 
mener man da i Naalakkersuisut, at der til nye hellefiskefiskere, rejefiskere, 
samt til tunfiske fiskeriet kan udstedes nye licenser? Såfremt ja eller nej, hvad 
er så begrundelserne? 

7. Såfremt man agter at etablere arbejdsgruppen ift. udarbejdelsen af den nye 
fiskerilov, har man da lavet nye aftaler og med hvem? 

8. Da man indgik en aftale med henblik på udarbejdelsen af den nye fiskerilov, 
hvilket kommissorium har Naalakkersuisut så fastsat? 

9. Er Naalakkersuisut af den overbevisning, at Departementet for Fiskeri sammen 
endnu flere fiskere skal udarbejde lovgrundlaget samt at der involveres endnu 
flere rejefiskere således man også kan bane vejen for endnu flere nye 
rejefiskere? 

lO.Hvilke politiske krav har Naalakkersuisut stillet ift. udarbejdelsen af den nye 
fiskerilov? 

11.Har Naalakkersuisut givet den nye arbejdsgruppe til en ny fiskerilov fuld 
mandat til at foreslå en ny fiskeri lov? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Jeg har med udgangspunkt i de synspunkter der i de seneste år er fremsat via pressen og som 
Naalakkersuisut har udtrykt, fremsat ovennævnte vigtige oplysninger til besvarelse hos 
Naalakkersuisut. Fiskeridepartementet har ikke tidligere ønsket at svare på politisk funderede 
spørgsmål, hvorfor der efter mening er behov for at opdatere de politiske synspunkter ift. 
spørgsmålet. Med svarene håber jeg på, at både fiskere såsom fiskeriselskaber, vil få svar på 
mange af de spørgsmål der hænger i luften. Dette synspunkt er også af stor betydning ift. det 
kommende arbejde i Inatsisartut. 

Jeg håber på at svar på mine spørgsmål, finder sted indenfor 10 dage. 
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